## **Responsible Dive Practices**

As divers, it is our responsibility to ensure that we behave appropriately in the water and minimise our impact on the amazing marine environment.

We ask you to follow these guidelines to ensure you dive responsibly.





### **NO GLOVES!**

We have a strict 'no glove' policy, unless required for medical purposes. Gloves might give you protection from the reef, but they offer no such protection to the reef and other marine life.

### • NO TOUCHING.

Please don't touch corals, turtles or any other marine wildlife. If you need to balance to see something properly, ask your guide for help. Your hands have bacteria and chemicals from sunscreen that can result in negative impacts to marine life.

### • NO HARASSING MARINE LIFE.

Whether it is for personal enjoyment, to show others or for a photo opportunity this is completely unacceptable behaviour. If the current is too strong or the creature that you want to take a photo of is not in an ideal position wait for another opportunity. Don't take a photo at the expense of the natural environment!

### WATCH YOUR EQUIPMENT.

Ensure all of your equipment is tucked before and during a dive. Do not leave hoses or gauges dangling as they can easily catch on corals causing damage to the reef.

## CONTROL YOUR BUOYANCY IN THE WATER.

Stay off the corals and avoid stirring up sand. Not only will you upset your buddies by reducing the visibility, but you will also disturb marine life burrowed in the sand. Do not rest your fins on the reef as they will cause damage to the corals.

### • TAKE NOTHING BUT PHOTOS. LEAVE ONLY FOOTPRINTS AND BUBBLES.

If it is found down there, it should stay down there. The same applies for shells on a beach which provide homes for a wide variety of marine life including crabs and octopus. Also, please do not leave litter on the boats or on the beach.

## SAY NO TO SOUVENIRS SOURCED FROM THE OCEAN.

While we encourage you to support the local community by using their shops, we ask that you avoid souvenirs such as shells, corals, shark teeth or jewellery made from them.

### BE A GOOD EXAMPLE AND EXPECT THE SAME FROM OTHERS :)



# 如何做一名负责任的潜水员

身为潜水员,我们均有责任确保自我恰当的水下行为,以及最 小化潜水对海洋环境的影响。



JUNKIE

在此,我们恳请您遵守以下规范,做一名负责任的潜水员。







我们严格执行"不戴手套"规范(除非有特殊的医疗需求)。手套虽能保护你的双手不被 礁石刮伤,但若使用手套触碰珊瑚礁或海洋生物,会对它们造成侵害。

### ♥ 禁止触摸

请勿触摸珊瑚、海龟或一切其他海洋生物。如 果你需要平衡身体保持停留姿势来看东西,请 向你的潜导求助。人们手上的细菌和防晒霜所 含的化学物质会对海洋生物产生负面影响。

### ● 禁止侵扰海洋生物

不论是为了个人娱乐、展示给他人,还是拍照 的目的,侵扰海洋生物是决不被容许的行为。 如果水流太强或海洋生物的位置不利于拍照, 请等待下一次机会。不要为了一张照片而损害 海洋环境。

### ♥ 管理你的装备

潜水事前和过程中,都注意固定好你的装备。 不要让软管或 SPG 悬吊着,容易打在珊瑚上 破坏珊瑚礁。

### ● 控制你的中性浮力

避免碰撞珊瑚或扬起沙尘,这样不仅会降低能 见度影响你的潜伴,也会打扰到沙地下的海洋 生物。禁止将脚蹼放在珊瑚礁上,造成对珊瑚 的伤害。

### ● 带走的只有相片,留下的只有脚 印和气泡

海洋生物本应留在海洋,请勿带走它们。也请 勿带走沙滩上的贝壳,它们是众多海洋生物的 栖息所,如螃蟹和章鱼,带走贝壳相当于带走 了它们的家。同时,请勿乱扔杂物在船上或沙 滩上。

### ♥ 拒绝购买源自海洋的纪念品

欢迎您在本地商店消费支持居民的生计,但我 们恳请您不要购买源自海洋的商品,如贝壳、 珊瑚、鲨鱼牙齿或是相关的配饰。

### 成为负责任的潜水员,从你 我做起:)